
Protokół Nr III/2014
z obrad III Sesji Rady Gminy
z dnia 30 grudnia 2014 roku

Na obradach III Sesji Rady Gminy obecni byli:
p. Ryszard BŁaszczyk- Przęwodniczący Rady Gminy
p. Jerzy Izydorski- Wojt Gminy
p. Halina Urbańska- Sekretarz Gminy
p. Jolanta Smętek- Skarbnik Gminy
kierownicy j ednostek or ganizacy lnych gminy
sołtysi oraz mieszkańcy gminy

Sesja rozpo częła się o godzinie III2, a zakonczyła o 7219 '

Przewodniczący Rady Gminy powitał zebtanych i po stwierdzeniu kworum otworzył obrady

III Sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 2
1.otwarcie obrad stwięrdzenie kworum.
2. Przedstawięnie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obtad II Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanię z działalności Wojta z okresu międzysesyjnego'
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmianWieloletniej Prognozy Finansowej nalata20l4-20l8.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budzetu gminy na20l4 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rady Gminy osięciny na20l5 rok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty za ząęcte 1m2 pasa drogowego dróg
gminnych.
9. Budzet gminy na2015 rok:

a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie budzetu;
b) odczytanie projektu uchwały budzetowej wtazZ ewentualnymi

autopoprawkami;
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obtachunkowej;
d) odczytanie opinii stałych Komisji Rady Gminy;
e) dyskusja nad projektem uchwały budzetowej;
f) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej;
g) głosowanie nad projektem uchwały budzetowej.

10. Wnioski i interpelacje.
11' Sprawy tóżne.
IŻ. Zakonczęnle.
Lista obęcności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu'

Ad. pkt 3
Zaprzyjęciem protokołu z obrad II Sesji Rady Gminy głosowali wszyscy obecni radni.

Ad. pkt 4
S prawo zdan ie z dztałalno ś ci mi ędzys e syj nej prze d stawił Wój t.

Nie wnoszono uwag.
Ww projekt uchwały stanowi załącznlknr 2 do niniejszego protokołu'



Ad. pkt 5
Projekt uchwały w sprawie Zmlan Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
2014-2018 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag.

przeprowadził głosowanie' Następnie Rada w głosowaniu:

- 15- ,,Za",0- ',przeciw'', 
0- ,,wstrzym.się"_ podjęła uchwałę Nr III/18l20I4

Wieloletniej Pro gnozy Finansowej Gminy osięciny na lata 20I 4-201'8.

Ww uchwała stanowi załączntknr 3 do niniejszego protokofu.

osięciny naIata
Przewodniczący

w sprawie zmran

Ad. pkt 6

Projekt uchwały w sprawie zmiando budzetu gminy na2014 rok przedstawił Przewodniczący

Rady Gminy. Nie Wnoszono uwag. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Następnie

Rada w głosowaniu:
- 15- ,,Za",0- ,'przeciw'', 0- ,,wstrzym.Się''_ podjęła uchwałę Nr III/19/2014 w sprawie Zmlan

do budzetu gminy naŻ0l4 rok.
W/w uchwała stanowi załączniknr 4 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 7

Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rady Gminy osięciny na20l5 rok przedstawił

Przewodniczący Rady Gminy' Nie Wnoszono uwag. Przewodniczący przeprowadził

głosowanie. Następnie Rada w głosowaniu:

- 15-,,Za",0-,'przeciw'',0- ',wstrzym.się''- 
podjęłauchwałę Nr III/20i2014 w sprawie planu

pracy Komisji Rady Gminy osięciny na20l5 rok.
Ww uchwała stanowi załącztiknr 5 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 8
rro;ekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg

gminnych przedstawił PrzewodnrcZący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag. Przewodniczący

przeprowadził głosowanie. Następnie Rada w głosowaniu:

- 15- ,,Za", O- ,,przeciw'', 0- ,,wsttzym.się''- podjęła uchwałę Nr IIIl2Il2014 w sprawie

wysokości stawek opłaty zazajęcie 1m2 pasa drogowego dróg gminnych.

W/w uchwała stanowi załączntknr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 9
Przędpodjęciem uchwały w sprawie przyjęciabudzetu gminy na2015 rok głos zabrał wójt,

poinformował, Że projekt budzetu został skonstruowany na dzten 15 listopada 2014 roku.

Budzet gminy po stronie dochodów wynosi 2],582527,00 Zł, po stronie wydatków

2Lg87.468,00 zł natomiast dochody bteŻące Są W Wysokości 21 .268.279,00 zł, a Wdatkt
bteŻące 20.133.886 zł, czylr został spełniony \^rymóg ustawy o finansach publicznych, który

mówi, ze wydatkt błeŻące nie mogą przewyŻszać dochodów bteŻących. Jest to roŻntca

1.134.000 zł jestto nadwyzka operacyjna ktorą moŻnarozdysponowaó na cele innego typu, a

w szczęgolności na inwestycje. Defic1.t budzetowy wynosi 404'94L00 zł jest wynikiem

wprowadzenia do budzetu środków Unii Europejskiej 308.414.00 zł jestto zapts w buchalterii

księgowej, ze tę środkt trzęba wprowadzić do dochodów budzetowych, a zdaniem Wojta

powinno być wprowadzone do przychodów.

ogolny deficyt wynosi 1I3.354,OO zł to jest deficyt faktyczny. Wydatki w większoŚci

przekazywane Są na:



- oświatę- 8'599'000 zŁ tj. 39% budzętu z gminnych środków do oświaty jest dokładane

1.905.000 zł.Wójt poinformował, Że jestto zadanię obligatoryjne, które gmina musi wykonać

ze środków własnych tj:
- utrzymante przedszkola kosztuj e 906.000 zł;

- klasy 
',0''- 

1 ]'9.000 zł;
- świetlice- 1 18.000 zł;
- dowozenie- 380.000 zł;
- dotacja dla Niepublicznej Szkoły w Pocierzynie_ 1I] .000 zł;

- dokształcanie nauczycięIt- 34.340 zł:

Pozostała kwota 240000 złto opaŁ, remonty, inwestycje.
- opiekę społeczną 5.42I .497 ,00 zł - 25%o budŻetu.

Wójt przypomniał, zeby mówió o budzecte trzeba równiez popatrzeÓ na przepływy finansowe

czy\t trzeba powiedzieó o dochodach budzetu i rozchodach budzetu, bo to jest pomijane, a to

jest wazny czynnik, wiele gmin to dołuje, zagtaŻa ich istnieniu. Przychody finansowe ogólnie

WynoSZą 8I8 .724 zł są to generalnie poŻyczkt w większoś ci poŻyczki z tzw . prefinansowania,

bieruęje się po to zeby nie obctążaÓ budzetu gminy i ręalizować zadania własne, bteżące

natomiast rozchody budzetu w kwocie 413'893 zł to środki związane z obsługą zadłużenta, z

obsługą poŻyczek.
W budzecie gminy muSZą być rezerwy, ustawodawca obligatoryjnie zaŁoŻył, ze gmina musi

mieć co najmniej 2 rezerry-jest to tzw. tezerwa ogólna i w naszej gminie wynosi 60.000 zł i
ręZerwa celowa która wynosi 70.000 zł - na reaItzację zadan z zaktesu zarządzanta

kryzysowego. W budzecie są wydzielone pewne środki' z tym, ze wydatki nie mogą

przektoczyó dochodu np. z ty.tułu wydawanta zezwo|eń na sprzedaŻ napojów alkoholo\^rych

dochody to 100.000 zł, avnrydatki 98.000 zł. Tu jest doŚć szerokie pole do popisu jeŻeli chodzi

o wydatkowanie Środków na rózne cele. NajwaŻntejszym takim celem jest zorganizowanie dla

dzieci z r o dzin wykluczeni a społeczne go wakacj i czy ferii.

Do tej pory było to organizowanę przez GoK i GOPS. Następnie mamy zadania na walkę z

narkomanią tu musi się to dokładnię bilansować, nie wolno tych Środków ptzęZnaczyć nalnne

cele. Jest jeszcze rachunek wyodrębniony szkół, jednostek budzetowych 3.708, są to środki

pozabudzetowe pozyskane prZęZ szkoły od sponsorow. Są teŻw budzecie sztywnie limitowane

środki- plan docho dow ztytułu opłaty kar z ochrony środowiska, wpływy to 16'000 zł- wpływy

zroŻnego tytułu kar zlJtzędu Marszałkowskiego i tu mozemy teŻwydatkowaó takie środki do

tej kwoty. Następnie sąteŻśrodki Zwlązane z odpadami- dochody gminy równiez nie mogą być

vłryŻsze niż wydatki. Tu plan dochodów zakłada się w wysokości 650.000 zł. Wójt

poinformował, że zakład'ane przęz gminę ilości śmieci które są zbierane od mieszkańców są

zbytmałe o 40oń śmieci jest więcej.

Z tego tytułu moŻnapowiedzieó , Że te noŻyce się zaczynająrczchodzić. Dotacje, które gmina

przekazała |o:

- dla Gminnego ośrodka Kultury- 398.000 zł;

- dla Gminnej Biblioteki Publicznej - 220.000 zŁ;

- dla Starostwa Powiatowego w Radziejowie- 4000 dla poradni Psychologiczno-Pedagogicznej;

- dla Niepublicznej SzkoĘ w Pocierzynię'642 000 zł,

-naspott-83.000 zł,razeml.347'OOOzł-dotacjenautrzymaniejednostekfinansówpublicznych
jak i sektora finansów niepublicznych.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi zazabranie głosu Lptzeszedł do realizacji

kolej nych punktów z porządku obrad.



Ad. pkt 9 b
Projekt uchwały budzetowej na20l4 rok przedstawiła p. Jolanta Smętek' Skarbnik
Wiw projekt uchwały budżetowej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Autopoprawki Wójta Gminy do projektu budzetu gminy osięciny na 2014 rok
Wójt.
Ww autopoprawki stanowią załącznlk nr 8 do niniejszego protokołu.

Gminy.

przedstawił

Ad. pkt 9 c
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił opinie Regionalnej Izby obrachunkowej w sprawie

opinii o mozliwoŚci sfinansowania deficytu przedstawionęgo w projekcie uchwały budzetowej

Gminy osięciny na20l5 rok, w sprawie wyraŻeniaopinii o projekcie uchwały w sprawie zmlan
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy osięciny na lata 2015-2019 oraz uchwałę w sprawie

opinii o projekcie uchwały budzetowej Gminy osięciny naŻ0I5 rok.
Ww opinie RIo stanowią załącznLk nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 9 d
opinię stałych Komisji Rady Gminy przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. opinie są

pozytywne.
opinia stałych Komisji Rady Gminy stanowi załącznik nr l0 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 9 e
Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o dyskusję na temat budzetu na 2014 rok.

Jako pierwszy głos zabrał radny Jan Sikorski- przypomniał,żę ZaproponowaŁ na komisjach,

żeby 5000 zł zabrac policji, bo duzo pieniędzy dostaje od gminy i przeznaczyc fia pomysł

radnego Rolewskiego na szezepienia dla dziewczynek 12- letnich przeciwko rakowi szyjki
macicy i p. Rolewski jest gotów taki program opracować.

Kolejno radny Rolewski Zaproponował, Żeby zostawić 5000 zł do czasu kiedy opracuje

plogram i podjąó ewentualne zmiany w budzecie.

Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu wniosek o to czy zostaje budzet tak jak jest

5000 zł dla policji, czy ptzęnleść pieniądze na szczepionki.
Zazmianąwbudzeciegłosowało 1osoba, 1wstrzymałasię, 13 głosowałoprzeciwko Zmlanaml

w budzecie.
Wniosęk nie przeszedł.
Głos zabrał ponownie radny Rolewski- przypomni ał, ze jedyną osobą która ma uprawnienia do

opracowania budzetu jest Wójt o czym stanowi ustawa i art. 233 o finansach samorządu i taka

procedura była, jest i będzie dopóki ustawodawstwo się nie zmieni. ogólnie do budzetu oprocz

takich drobnych spraw jak w/w 5OOO Zł, które nie burzą budzetu uwag radny Rolewski nie ma.

Więcej uwag ma do Wieloletniej Prognozy Finansowej tzn. w Żadnym roku programu nie ma

budowy Ścięzek rowerowych, ani gazownictwa, a w Planie odnowy MiejscowoŚci osięciny

mówi się ze największe zaniedbania to budowa ściezek fowerowych, a taki plan był

zatwięrdzony przęZradę. Do gazociągu osięciny mogą się podłączyó' Mija juŻ20lat i nic nie

jest robione w sprawie ściezek lowerowych i gazownictwa, zdantem radnego Rolewskiego to

jest duzy błąd wieloletnich zantedban. Zdaniem radnego Rolewskiego powinno to zaistnieć w

Wieloletniej Prognozie Finansowej Żeby przynajmniej te dwa zagadnieniabyły ujęte bo gmina



Zostanię z tyłu za wszystkimi. Radny podał przykład, ze Radziejów się gazyfikuje, jest

prowadzony rurociąg zRadztejowa do Piotrkowa, Brześó jest zgazyftkowany' a osięciny nie.

Radnego Rolewskiego niepokoi równiez Sprawa rur azbesto!\ych w osięcinach i to jest

problem, ktory powinno się też rozwtązac bo dlaczego część mieszkańców ma kotzystaĆ z rut

które bardzo zdrowotne nie są.

Radny Rolewski poinformował, że będzie głosował zaptzyjęciem budzetu na 2015 rok bo

ogólnie do projektu nie ma uwag' a tylko ma uwagi do WPF, bo czas się tak zmtenia, Że

gazyfikacjajest nie do przecenienia. Radny poinformował, Że zamiast ściezek rowerowych

buduje się tzw. Ściezki pieszo-rowerowe czyli zdaniem radnego mogłoby być ściezka w
kierunku leśniczówki' jest to przy drodze powiatowej, byłaby dotacja, a drugi kierunek w
kierunku Bełszewy od ulicy Rataja.
Przęwodniczący Rady Gminy podziękował za zabranie głosu radnym i przeszedł do realizacji

kolejnych punktów obrad.

Ad. pkt 9 f
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy osięciny nalata20l4-Ż0l8. Nie wnoszono uwag.

PrzewodnicZący przęprowadz1ł głosowanie jawne. Następnie Rada w głosowaniu:

- 15- ,,za",0- ,,przeciw'', 0- ,,wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr IIIlŻŻl2014 w sprawie Zmlan

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy osięciny na lata Ż0I 5 -2019 .

Ww uchwała stanowi załącmlk nr 1 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 9 e
Projekt uchwały W sprawie uchwalenia budzetu gminy na 2015 rok przedstawił

Przewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag.

Przewodniczący przeptowadz1ł głosowanie jawne. Następnie Rada w głosowaniu:

- 15- ,,Za'', O- ,,przeciw'', 0_ ',wstrzym.się''- 
podjęła uchwałę Nr IIIl23l2014 w sprawie

uchwalenia budzetu gminy na2015 rok.
Ww uchwała stanowi załączniknr 12 do niniejszego protokołu'

Ad. pkt 10

- wniosek radnego Sikorskiego o poparcie radnego Rolewskiego w sprawie Ściezek

rowerowych i gazy fikacji ;

- wniosek radnego Sikorskiego o poprawienie ulicy Kujawskiej, przy p. Marcinkowskim

tworzy się kałuza, firma powinna poprawiÓ drogę.

- wniosek radnego Matusiaka o znalezięnie miejsca odpowiedniego na miejsce targowe.

Głos zabrał radny Rolewski, powiedział , Że moŻe oHZ wyraziły by zgodę na handel na placu-

róg ulic Wyszyńskiego i I Armii WP .

Głos zabrał Wójt, poinformował, Że Sprawa targowiska jest juz Znana jest wizja Żeby w

ptzyszłości z p|acu gminnego wydzielić jeden pas, ttzeba niektóre rzeczy przenieść na

KrzyŻówkt Jest równteŻwrujaprezesa Społdzielni ,,Jutrzenka", Żeby wydzielió 10 boksów na

stałe np. wzdłuŻpłotu tam gdzie jest biedronka i je wydzierŻawtc.

Wojt odpowtedział,Że jeŻe\l' chodzi o plac oHZto nie chcą go wydzierŻawtc.

Kolejno głos zabrał p. Piotr Zieliński, dyrektor Gminnego ośrodka Kultury. Zaprosił na

sylwestra na rynek osięciński. Sylwester będzie od godziny 22'30.



Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząay Rady Gminy podziękował wszystkim

obecnym zaprzybycie t zamk;l:r$. obrad III Sesji Rady Gminy.
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Magdalena Malec


